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Wysoka, 14 stycznia 2021r. 

                  
 
           Henryk Stańczyk 
         Radny RMiG Wysoka 

 
 

Burmistrz Miasta i Gminy Wysoka 
Pan Artur Kłysz 
89-320 Wysoka 

Plac Powstańców Wielkopolskich 20/21 
tel: (067)2871004 ; fax : (067) 2871080 

 
 
 

W N I O S E K   
 

Dotyczy: Udzielenia odpowiedzi w sprawie „Racjonalizacji sieci szkół podstawowych na terenie miasta i gminy 
                 Wysoka od roku szkolnego 2021/2022”. 
 
 
       Z uwagi na ujętą tematykę dotyczącą „Racjonalizacji sieci szkół podstawowych na terenie miasta i gminy 
Wysoka od roku szkolnego 2021/2022” w porządku obrad na najbliższej Sesji wyznaczonej na dzień 28 stycznia 
2021r. opublikowaną na BIP i na aplikacji e - Sesja oraz na wspólnym posiedzeniu komisji zwracam się o udzielenie 
odpowiedzi na poniższe zapytania jak niżej:  
 

1. W treści uzasadnienia do projektu uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w Bądeczu jest informacja, cyt: „Po likwidacji Szkoły Podstawowej w Bądeczu, Gmina 
podejmie działania zmierzające do zmiany sposobu użytkowania budynku i zainwestuje w społeczność 
zgodnie z potrzebami mieszkańców” wobec powyższego: 
 
a) proszę o podanie procedury jakie podejmie gmina zmierzające do zmiany sposobu użytkowania 

budynku, oraz podstawy prawnej ?, 
b) jakie przewidywane jest przeznaczenie (proszę o podanie konkretnych propozycji) budynku szkoły ?, 
c) jakie przewidywane jest przeznaczenie przyległych gruntów, w tym boiska sportowego i pozostałych  

terenów ?, 
d) proszę o konkretne określenie wskazanego zamiaru po likwidacji szkoły, cyt.: „zainwestuje  

w społeczność zgodnie z potrzebami mieszkańców” oraz jaka będzie praktyczna forma realizacji 
potrzeby mieszkańców?. 
 

2. Jaka będzie zasada podziału majątku ruchomego – wyposażenia będącego na stanie szkoły w Bądeczu  
w przypadku, wyboru Wariantu nr I, tj. podjęcia decyzji o jej likwidacji oraz majątku ze szkół w Czajczu  
i Mościskach w przypadku podjęcia decyzji o obniżeniu poziomu organizacyjnego ?. 
  

3. Proszę o podanie w rozbiciu na paragrafy pełnych kosztów utrzymania na dzień 21.12.2020r. obiektów 
szkoły w Bądeczu, Mościskach, Czajczu ?. 
 

4. Proszę o podanie w rozbiciu na paragrafy pełnych kosztów zatrudnionych pracowników pedagogicznych  

i obsługi na dzień 21.12.2020r. w szkole w Bądeczu, Mościskach, Czajczu ?. 

 



Strona 2 z 3 
 

5. Proszę o podanie struktury organizacyjnej zatrudnienia oraz w rozbiciu na paragrafy pełnych kosztów 
pracowników pedagogicznych i odrębnie zatrudnionej obsługi w zależności od wyboru n/w wariantu: 
 

a) Wariant I – likwidacja SP Bądecz, SP Czajcze i Mościska szkołami filialnymi z klasami 1 – 3 
 
b) Wariant II – SP Bądecz i SP Czajcze szkołami filialnymi z klasami 1-3, SP Mościska w pełni ośmioklasowa 
 
c) Wariant III – SP Bądecz i SP Czajcze szkołami filialnymi z klasami 1-3, SP Mościska jako szkoła 

                           samodzielna o obniżonym stopniu edukacyjnym 1-3 
 

6. Proszę o podanie w rozbiciu na paragrafy pełnych kosztów utrzymania oddziału przedszkolnego oraz liczby 
dzieci w podziale rocznikowym w ww. szkołach ?. 
 

7. W treści uzasadnienia do projektu uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w Bądeczu jest informacja, cyt: „………….możemy zapewnić wszystkim nauczycielom ze 
Szkoły Podstawowej w Bądeczu pracę w Szkole Podstawowej w Wysokiej. W roku szkolnym 2020/2021 na 
dzień 12.11.2020r. ilość godzin ponadwymiarowych wynosi 273,5, co stanowi duże zaplecze dla całej kadry 
pedagogicznej”. 
 

          Wobec powyższego, iż ww. zdaniu mówi się o Szkole Podstawowej w Bądeczu, proszę o informację, 
ilu nauczycieli będzie musiało odejść i z jakim przygotowaniem zawodowym: 
 
a) ze szkoły w Bądeczu (Wariant I - w przypadku obniżenia poziomu organizacyjnego do 1-3) ?, 
b) ze szkoły w Mościskach (Wariant I - w przypadku obniżenia poziomu organizacyjnego do 1-3) ?, 
c) ze szkoły w Czajczu (Wariant I - w przypadku obniżenia poziomu organizacyjnego do 1-3) ?. 

 
8. Na podstawie art. 35 KN, nauczyciel może być zobowiązany do pracy w godzinach ponadwymiarowych  

w wymiarze 0,25 etatu (bez zgody) i 0,50 (za zgodą). Z arkuszy organizacyjnych szkół wynika, że większość 
nauczycieli ma kwalifikacje do nauczania więcej niż jednego przedmiotu. Optymalnym „etatem” 
zatrudnienia nauczyciela w szkole jest 1 etat (pensum = 18 godz.) x (współczynnik = od 1,2 ; 1,25 ; do 1,3) co 
daje średnią wartość etatu w przeliczeniu na godz. 22,5 godz. 
          W związku z tym, iż do dyspozycji w szkole w Wysokiej mamy jak wskazano w uzasadnieniu 273,5 
godz. ponadwymiarowych, to możliwości zatrudnienia nauczycieli z całej gminy byłby na maksymalnym 
poziomie 12,16 = ca. 12 etatów.  
         Jednocześnie nadmieniam, iż zatrudnienie nauczyciela ponadwymiarowego przy ww. ilości godz. 22,5 
daje znaczące oszczędności gminie, ponieważ koszt godziny ponadwymiarowej pracy nauczyciela jest tańszy 
niż godziny wynikającej z „formalnego” pensum, gdyż należne obciążenie jest niższe m.in. z faktu 
odprowadzania składek, wypłaty dodatków, itp. 
         W rozważanym przypadku (wariant I) przy założeniu likwidacji szkoły w Badeczu, do dyspozycji 
pozostaje pracowników pedagogicznych – osób 9,13 (stan na 31 sierpnia 2020r.)  + osoby ze szkoły  
w Czajczu (ww. pkt 7c) + osoby ze szkoły w Mościskach (ww. pkt 7b), wobec tego ilość osób przekracza ww. 
12 etatów. 
         W związku z tym wątpliwy jest zapis uzasadnienia do uchwały cyt.: „W roku szkolnym 2020/2021 na 
dzień 12.11.2020r. ilość godzin ponadwymiarowych wynosi 273,5, co stanowi duże zaplecze dla całej 
kadry pedagogicznej”, chyba o ile dobrze rozumiem, że wszyscy pozostali nauczyciele w całej gminie będą 
musieli pracować na ustawowym pensum, tzw. „gołym” etacie bez godzin ponadwymiarowych, co i tak 
byłoby droższym, tj. mniej korzystnym finansowo dla gminy od przywołanego powyżej ?.   
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          W tym miejscu dodam, pomijam moją ocenę, że we wszystkich szkołach występuje przerost kadrowy 
w tym także w szkole Wysokiej. Niniejsze stwierdzenie potwierdzam faktami zawartymi na stronach od nr 
64 do nr 79 opracowania zwanego „Analiza organizacyjno – finansowa placówek oświatowych Gminy 
Wysoka”  sporządzona w marcu 2020r. przez Instytut Bezpieczeństwa Biznesu Sp. z o.o. (Warszawa) 
zleconego w styczniu 2020r. przez Burmistrza za kwotę 12 000,00 zł., do którego nie wniesiono żadnych 
zastrzeżeń w zakresie prawidłowości założeń i metodologii analizowanego problemu w tym oceny arkuszy 
organizacyjnych ww. szkół. Nadmieniam, iż wspomniana analiza jest dostępna publicznie na stronie 
internetowej pod adresem: http://bip.gminawysoka.pl/?c=794 
      

9. Czy przewiduje się przydział godzin ponadwymiarowych, poza bezwzględnie koniecznymi wynikającymi  
z planu nauki (obowiązkowego ramowego programu) w poszczególnych klasach ww. szkół ?. 
 

10. W treści uzasadnienia do projektu uchwały o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w Bądeczu jest informacja, cyt: „…………Natomiast dzieci przypisane do Oddziału 
Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Bądeczu będą miały zapewnione miejsca w Przedszkolu przy 
Szkole Podstawowej w Wysokiej” wobec powyższego zapytanie:  
 

a) Czy z faktu przyjęcia ww. dzieci do przedszkola w Wysokiej zwiększy się ilość oddziałów a tym samym 
zatrudnienie ?, 

b) Jaka będzie liczebność ww. oddziałów w Wysokiej ?, 
c) Czy zapewniony będzie transport (dowóz) dla dzieci przedszkolnych i starszych odrębnie czy razem, tzw. 

jednym kursem o wspólnej godzinie wyjazdu i powrotu.  
 

11. W prezentacji z dnia 07 października jest zapis cyt.: „Liczba dzieci po przejęciu klas 4-6 przez SP Wysoka, 
uprawnionych do dowozu wzrośnie o 44. Być może należy zapewnić jeszcze jeden autokar, co spowoduje 
wzrost kosztów o ok. 200 000 zł.” 
Wobec powyższego czym uzasadnia się zakup za 200 000,00 zł. a nie dopuszcza się możliwości skorzystania  
z usług zewnętrznych przewoźników ?. 
 

12. Proszę o umieszczenie w zakładce na stronie BIP (Reorganizacja oświaty 2020/2021)  - adres internetowy - 
http://bip.gminawysoka.pl/?c=794 dotychczasowych projektów uchwał jak i pozostałych wraz  
z uzasadnieniem i materiałami towarzyszącymi dla poszczególnych wariantów jak też petycję wniesioną   
w interesie publicznym dnia 07 maja 2020r. do tut. Rady  dotyczącym podjęcia niezwłocznie działań 
zmierzających do racjonalizacji wydatków na funkcjonowanie jednostek oświatowych prowadzonych przez 
Miasto i Gminę Wysoka. 

                                                                                                                             

                                                                                                                           Z poważaniem 

 

 
 
 
 
 
 
Otrzymuje: 

1. Burmistrz MiG Wysoka Pan Artur Kłysz. 
2. Rada Miasta i Gminy Wysoka. 
3. a/akta – Wnioskodawca. 
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